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Източник: Automedia.bg 

 

Заглавие: В САЩ строят път от радиоактивни отпадъци 

 

Въпреки протестите, Агенцията за опазване на околната среда одобри проекта 

 

Линк: https://automedia.investor.bg/a/2-novini/59815-v-sasht-stroyat-pat-ot-

radioaktivni-otpadatsi 

 

 
 

Текст: В американския щат Флорида започна изпълнението на необичаен проект 

- път от радиоактивни отпадъци. Той ще бъде положен на територията на 

компания Mosaic Fertilizer, която произвежда фосфатни торове. Отпадъците от 

производството ще се използват в строителството на пътя. 

 

За да е по-ясно, става дума за минерала фосфогипс. Той съдържа радий, който, 

когато се разпада, освобождава радиоактивния газ радон, опасен канцероген. 

Разбира се, този проект предизвика възмущение сред местните жители. Въпреки 

това Агенцията за опазване на околната среда на САЩ одобри строителството. 

 

Разработчиците на пътя обясняват, че фосфогипсът ще се използва само за 

"възглавницата" (вместо трошен камък). Тя ще бъде покрита със слой асфалт с 

https://automedia.investor.bg/a/2-novini/59815-v-sasht-stroyat-pat-ot-radioaktivni-otpadatsi
https://automedia.investor.bg/a/2-novini/59815-v-sasht-stroyat-pat-ot-radioaktivni-otpadatsi


дебелина 10 см, тоест хора или превозни средства няма да влизат в контакт с 

радиоактивния материал. 

 

Освен това не всички двулентови пътища ще имат "възглавница" от фосфогипс. 

Той ще използва  в четири участъка с дължина 225 м всеки. Други четири, всеки с 

дължина 135 м, няма да съдържат опасни материали. 

 

Въпреки това дори този дизайн повдига въпроси, тъй като съществува риск 

радиоактивните вещества да попаднат в подпочвените води. Разработчиците на 

проекта обаче обещават да пробият 24 кладенци, за да наблюдават качеството 

на водата. 

 

В САЩ има дългогодишен дебат относно използването на фосфогипс в пътното 

строителство. През 2020 година администрацията на Доналд Тръмп разреши 

използването му, но по време на президентството на Джо Байдън това 

разрешение беше отменено. 

 

Източник: SilnaVarna 

 

Заглавие: Благомир Коцев: Нашата цел е с увеличените средства от таксата за 

битови отпадъци през следващата година да имаме по-чист град 

 

Линк:https://silnavarna.bg/2025/01/02/%D0%B1%D0%BB%D0%B0%D0%B3%D0%BE%D0

%BC%D0%B8%D1%80-%D0%BA%D0%BE%D1%86%D0%B5%D0%B2-

%D0%BD%D0%B0%D1%88%D0%B0%D1%82%D0%B0-%D1%86%D0%B5%D0%BB-%D0%B5-

%D1%81-%D1%83%D0%B2%D0%B5%D0%BB%D0%B8%D1%87%D0%B5%D0%BD/ 

 

 
 

Текст: Чистотата във Варна ще бъде приоритет и през 2025 г. и нашата цел е с 

увеличените приходи от таксата за битови отпадъци (ТБО) да имаме по-чист град 

през следващата година. Това заяви в интервю за БТВ кметът на Варна Благомир 

Коцев във връзка с гласуваното от Общинския съвет увеличение с малко над 50% 

на таксата за чистота през следващата година. 

 

Коцев обясни, че план-сметка за дейност „Чистота” във Варна възлиза на 47 млн. 

лв., а приходите от ТБО са 40 млн. лв. Така за 2024 г. недостигът на средства е бил 

в размер на 7 млн. лв., които са били осигурени за сметка на други дейности 

като пътна рехабилитация и поддръжка на зелената система. 

 

Според разчетите приходите през 2025 г. ще бъдат с 14 млн. лв. повече – така, 

освен че ще се покрие изцяло план-сметката, ще могат да се възлагат и 

допълнителни дейности за почистване и сметоизвозване. Около 3 млн. лв. от тях 

ще бъдат вложени и в изграждането на новата клетка на депото за отпадъци край 

Варна, тъй като капацитетът на старата вече е почти запълнен, допълни кметът. 

 

Той направи сравнение и с втория по големина град в България – Пловдив, където 

след увеличението на приходите от ТБО през 2025 г. за чистота ще се разходват 

70 млн. лв. За Варна сумата ще бъде около 55 млн. лв., а обхватът на дейността 

включва не само градската част, но и двата курортни комплекса – „Златни 
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пясъци“ и „Св. Св. Константин и Елена“, както и трудните за обслужване бивши 

вилни зони, допълни Коцев. 

 

Освен възлагането на нови дейност за подобряване на чистотата в града, ще се 

въведе и още по-строг контрол върху почистващата фирма, върху търговските 

обекти, които нерегламентирано изхвърлят отпадъци и върху гражданите, които 

не спазват правилата и замърсяват териториите около контейнерите, допълни 

Коцев. 

 

Източник: RadioVT 

 

Заглавие: Спипаха крадец рецидивист, свил медни шини от военния завод 

 

Линк:https://radiovelikotarnovo.com/%D1%81%D0%BF%D0%B8%D0%BF%D0%B0%D1%

85%D0%B0-%D0%BA%D1%80%D0%B0%D0%B4%D0%B5%D1%86-

%D1%80%D0%B5%D1%86%D0%B8%D0%B4%D0%B8%D0%B2%D0%B8%D1%81%D1%82-

%D1%81%D0%B2%D0%B8%D0%BB-%D0%BC%D0%B5%D0%B4%D0%BD%D0%B8/ 

 

 
 

Текст: Многократно осъждан извършител е задържан за опит за кражба в РУ 

Велико Търново. 

 

На 29-ти декември в местността Дълга лъка, в резултат на намесата на служители 

от охранителната фирма на обекта и полицейски служители, е задържан 44-

годишен мъж от гр. Велико Търново, опитал да отнеме медни шини от складово 

помещение на военния завод. 

 

В РУ Велико Търново е образувано досъдебно производство за извършено 

престъпление по чл.194, ал.1, вр.чл.18, ал.1 от НК. Извършителят е специализиран 

контингент по линия „кражба на черни и цветни метали”. Привлечен е в качеството 

на обвиняем за извършено от него престъпление по чл.196, ал.1, т.1 от 

Наказателния кодекс. С постановление на Великотърновската районна 

прокуратура извършителят е задържан за срок до 72 часа, като е внесено искане 

за налагане на мярка за неотклонение „задържане под стража“. 
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